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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvorfor SKAT ikke automatisk får kendskab til tvangsopløsninger 

og konkurser i virksomheder, så besværet med unødige rykkere, således som det fremgår 

af SAU, alm. del – bilag 213, kan undgås? 

 

Svar 

Jeg har modtaget følgende fra SKAT, som jeg kan henholde mig til: 

 
”Det er korrekt, at der er blevet sendt rykkere til opløste selskaber. Dette skyldes, at Skat-
tekontoen, der varetager hovedparten af SKATs ind- og udbetalinger fra og til virksom-
hederne, i øjeblikket ikke undersøger, hvilken aktivitetsstatus virksomhederne er registre-
ret med i SKATs Erhvervssystem, fx aktiv, under konkurs, opløst mv. 
 
Dette medfører, at hvis der er et krav mod en virksomhed, rykkes der automatisk for 
dette krav uanset virksomhedsstatus. 
 

SKAT har bestilt en ændring af Skattekontosystemet, så disse fejlagtige rykkere undgås 

fremover. SKAT er i gang med at undersøge om, der kan foretages en manuel udsøgning 

af de omhandlende virksomheder i Erhvervssystemet, og dermed undlade at udsende 

rykkere til dem, indtil den systemmæssige ændring er foretaget.”  
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